
 
Zápis z 220. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 13. 11. 2012 v Opavě 
 
Přítomni:  Sedlář, Vojtal, Harasimová, Urbanec, Janiš, Ševčík, Řihák, Vaněk, Čermák, 

Botlík, Šperka, Žáčková 
Omluveni:  Siostrzonek, Franěk, Rojík, Fidler, Kolibová, Fogltonová, Bernatík 
Neomluveni:  
Hosté:  Žáček, Kania 

 
 
 
PROGRAM: 
 

1. Ekonomické záležitosti 
a. Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro 

rok 2013 
b. Rozhodnutí rektora k převodu prostředků mezi Fondy Slezské univerzity v Opavě 

 
2. Různé 
 

 
 
 
Předseda AS SU RNDr. Vaněk přivítal všechny členy senátu a hosty. Prohlásil senát  
za usnášení schopný. Seznámil senátory s programem jednání. Všichni přítomní souhlasili 
s navrženým programem. Informoval, že Mgr. Miketová (studentka doktorského studia na FVP) 
požádala o ukončení členství ve SK AS SU a předseda AS FVP PhDr. Vojtal byl požádán o 
zabezpečení doplňovacích voleb do SK AS SU na FVP. RNDr. Vaněk také informoval, že kolega 
Čmiel je stále mezi náhradníky a jeho záležitost s přijetím či nepřijetím do doktorského studijního 
programu není stále uzavřena. 
 

1.Ekonomické záležitosti 
a. Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2013 

Rektor:  Konstatoval, že dnešní program je složen jen z ekonomických záležitostí a požádal 
kvestora o zdůvodnění obou materiálů. 
Kvestor: Jedná se o materiál, který dle vnitřních předpisů podléhá schválení Akademickým 
senátem SU. Hlavními kritérii pro rozpis prostředků budou ukazatele A, což je počet 
financovaných studentů (tento ukazatel zatím neznáme) a ukazatel K, což je kvalitativní 
ukazatel. Ukazatel K je pro letošní rok doplněn o dva body, a to o započítané body RIV a RUV. 
Jednou ze změn je, že ministerstvo považuje studenty ze Slovenska za studenty v cizince  



v příslušném typu studijního programu. Loni za cizince považováni nebyli. V ostatních bodech 
zůstávají pravidla nezměněna oproti loňskému roku. Tento dokument byl projednán s vedoucími 
součástí a následně také v Kolegiu rektora, kde byla možnost vznést připomínky. Součásti 
vyslovili souhlas se zněním. 
 
Diskuze: 
Urbanec: V bodě 4 – o které programy má univerzita zájem, a kdo o tom bude rozhodovat? 
Kvestor: Je to ustanovení, které nám dává možnost definovat, že pokud dojde ke shodě 
s vedoucími součástí, dojde k přerozdělování. Toto se vlastně definuje až při rozpisu finančních 
prostředků. Je vždy ale předloženo akademickému senátu. 
  
Návrh usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Pravidla rozpisu finančních prostředků  
na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 
Pro:     Proti:    Zdrželi se:  
12     0    0 

  
b. Rozhodnutí rektora k převodu prostředků mezi fondy Slezské univerzity v Opavě 

Kvestor:  Předložený dokument se řídí pravidly o hospodaření a účtování prostředků SU, kde 
tyto převody mohou být provedeny až po schválení senátem.  Tento převod prostředků úzce 
navazuje na bod, který byl projednáván na minulém zasedání Akademického senátu, a jedná se 
o záležitost Zlínstav. Bylo dohodnuto mimosoudní vyrovnání s touto společností a jednalo se o 
částku 10 mil. Kč. Od této částky byly odečteny náklady na právního zástupce a Obchodně 
podnikatelská fakulta byla již 2x vyzvána, aby vyčíslila případné náklady, které jí mohly 
vzniknout v důsledku pozdního předání stavby. Zbývající částka 8.100.000,- Kč byla uložena 
v rezervním fondu rektorátu a je ji nutné převést do fondu provozních prostředků, kde bude 
k dispozici pro potřeby součástí. Prostředky budou k dispozici fondu rozvoje SU. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky a dotazy. 
Návrh usnesení:  

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje převod z rezervního fondu rektorátu  
do fondu provozních prostředků rektorátu ve výši 8.100.000,- Kč 

 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

12     0    0 
 
 
 
 



 
2. Různé 

a) 
Kvestor: Informoval senátory o tom, že na minulém zasedání byla schválena I. Změna Řádu 
výběrového řízení, kde byla doplněna příloha č. 1 – klasifikace akademických pracovníků. 
Předpis byl zaslán na MŠMT k registraci, byl nám však JUDr. Koťátkovou vrácen s tím, že nelze 
v tomto znění zaregistrovat, jelikož se nejedná o součást Řádu výběrového řízení, a že je 
v rozporu s vnitřním mzdovým předpisem. V současné době probíhají upřesňující jednání 
s MŠMT, kde navrhujeme upravit čl. 4 odst. 1, kde se odvoláváme na článek vnitřního 
mzdového předpisu. Pokud bude toto znění schváleno, bude Akademickému senátu SU 
předloženo na příštím zasedání ke schválení. 
Vaněk: Konstatoval, že po předložení nového znění předpisu bude původní usnesení 
revokováno. 
 
b) 
Vojtal: Informoval o organizaci doplňovacích voleb do Akademického senátu. Vše běží dle 
Volebního a jednacího řádu. Senátoři budou průběžně informováni.  
c) 
Řihák: Podal informaci o průběhu a výsledcích doplňovacích voleb do studentské komory AS SU 
OPF. Do studentské komory AS SU OPF byl zvolen Bc. Tomáš Činčala (217 hlasů). Dále sdělil, 
jakožto předseda volební komise, že volby jsou právoplatné. Sdělil, že účast ve volbách dosáhla 
12,7 %. Současně poděkoval členům volební komise za spolupráci. 
d) 
Vaněk: Informoval, že na OPF probíhají volby kandidáta na funkci děkana SU OPF, předsedou 
volební komise byl zvolen Ing. Botlík. 
Botlík: Informoval, že byla na posledním zasedání Akademického senátu SU OPF zvolena 
volební komise - do 29. 11. 2012 (do 14:00 hod.) je možné podávat návrhy kandidátů na funkci 
děkana SU OPF prostřednictvím podatelny v řádně označené obálce. Dne 30. 11. budou návrhy 
kandidátů zveřejněny, 5. 12. pak proběhne představení kandidátů na zasedání AS SU OPF. Ve 
středu 12. 12. proběhne od 12:00 představení kandidátů akademické obci na veřejném zasedání 
AS SU OPF (ve velkém sále SU OPF) a od 14:00 hod. se uskuteční na zasedání AS SU OPF 
první, případně druhé kolo volby kandidáta na funci děkana. Dne19. 12. by proběhlo případné 3. 
kolo voleb kandidáta na funkci děkana SU OPF. 
e) 
Botlík: Upozornil, že ve vyhlašování IGS pro rok 2013 došlo ke změně, která znevýhodňuje 
doktorandy našich doktorských programů. Pro rok 2012 bylo ve skupině a2 „účast na 
mezinárodních konferencích pracovníků SU v doktorském studiu bez omezení věku, ve 
standardní době studia s výstupem publikace v recenzovaných a impaktovaných časopisech a 
impaktovaných sbornících“, pro rok 2013 je přidána část, že to platí pouze při studiu na jiné 
univerzitě „účast na mezinárodních konferencích pracovníků SU v doktorském studiu na jiné 
univerzitě bez omezení věku ….. .   
Rektor: Požádal o zaslání konkrétního požadavku příslušnému prorektorovi pro vědu a výzkum. 
Jelikož tato pravidla schvaluje vědecká rada a pravidla na rok 2013 jsou již schváleny, jednalo 
by se o námět na změnu pravidel pro rok 2014. 



 
f)  
Janiš: Vznesl dotaz, zda by nemohl být urychlen proces přidělování ISBN. Navrhl přidělení ISBN 
hromadně např. 30 čísel jednotlivým fakultám. Vždy, když budou ISBN vyčerpány, bylo by 
požádáno o další řadu ISBN. 
Rektor: Požádal o zaslání požadavku přímo příslušnému prorektorovi pro rozvoj, jelikož sám 
není takto podrobně informován o celém procesu přidělování ISBN. 
g) 
Sedlář: Informoval, že Matematickému ústavu byl udělen titul fakulta roku 2011/2012 v oboru 
matematika a fyzika. Matematický ústav tímto získává možnost užívat titulu ke své propagaci. 
h) 
Vaněk: Požádal senátory, aby potvrzovali účast na zasedáních Akademického senátu včas. 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 18. 12. 2012 ve 13.00 hodin 
v Karviné. 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 13. 11. 2012 
Za správnost: RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 

 
 
 
 
 
 

 
U S N E S E N Í 

 
z 220. zasedání AS SU konaného dne 13. 11. 2012  

 

 
 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Pravidla rozpisu finančních prostředků  
na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2013 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje převod z rezervního fondu rektorátu  
do fondu provozních prostředků rektorátu ve výši 8.100.000,- Kč 

 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, Ph.D. 
předseda AS SU 
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